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Vážení spoluobčané, 

děti odložily školní tašky, čekají je dva měsíce prázdnin a před námi je léto. Pokud jste se již z dovolené 

nevrátili, věřím, že Vás příjemná a zasloužená dovolená brzy čeká. Slunné letní dny si můžete zpestřit třeba 

s druhým vydáním Lužanského zpravodaje.  

Nejvýraznější změnou posledních dnů v naší obci je instalace nových autobusových přístřešků naproti úřadu a 

u křížku. Práce ještě nejsou dokončeny, mimo jiné zbývá osadit osvětlení a nové odpadkové koše, ale myslím, 

že se společný výběr zastávek vydařil. Stěny i střechy zastávky jsou z polykarbonátu, dodavatel s ním má lepší 

zkušenosti než se sklem, které je těžší a křehčí. Ať už jsou výplně z polykarbonátu, ze skla nebo plechové, 

rozhodně není autobusový přístřešek nerozbitný, ani není fotbalovou brankou. Poučte o tom, prosím, své děti, 

ať nám přístřešky slouží co nejdéle. Koncem srpna budou upraveny tři zastávky na dolním konci, kde budou 

kromě osazení nových přístřešků zrekonstruovány zpevněné plochy. I zde budou instalovány nové koše a 

osvětlení. Oproti předpokladům jsme se rozhodli neobnovovat plakátovací plochy, jak jsme měli původně 

v plánu. Jednak nejsou tyto plochy vůbec vzhledné a současně již neplní svou funkci. Převážnou většinu 

informací dnes získáváme z jiných zdrojů, než jsou tiskoviny a jiná fyzická média, a to napříč všemi 

generacemi. Pokud by se přece jen našlo více zájemců o podobný informační zdroj, dejte nám vědět. 

V závislosti na Vašem zájmu bychom se pokusili najít nějaké řešení. Pro úplnost připomínám, že realizaci 

projektu finančně podpořil Královéhradecký kraj z Programu obnovy venkova. 

V květnu proběhl konkurs na ředitelku školy. K uspořádání konkursu jsme se rozhodli především proto, že 

poslední konkurs se uskutečnil již v roce 2004. Od té doby vykonávala funkci ředitelky školy paní Monika 

Otrubová. Do řízení se přihlásil jediný uchazeč, kterým byla právě stávající paní ředitelka. Všemi členy 

konkursní komise (tu tvoří zástupci obce, rodičů, pedagogických pracovníků, krajského úřadu, školní inspekce 

a odborníci z oblasti školství) byla paní ředitelka shledána jako vhodný uchazeč, a proto byla s účinností od 

srpna 2024 na pozici ředitelky školy opět jmenována. Přejeme paní ředitelce hodně sil a úspěchů, a ať se jí 

daří i nadále školu dobře vést a rozvíjet.  

Na jaře se podařilo provést v restauraci Koliba výměnu lapáku tuků, který již úplně nefungoval, ale hlavně 

odklonit dešťovou vodu od objektu.  Původně jsme zvažovali možnost, že budeme dešťovou vodu zachytávat 

a využijeme ji ke splachování toalet v restauraci Koliba. Po propočítání nákladů a návratnosti investice, která 

by se tím navýšila o 150 tis. Kč a zvážení efektivnosti při sezónním využití objektu, jsme od tohoto záměru 

ustoupili. Nakonec jsme tedy osadili za objektem restaurace nový lapol, provedli nové napojení splaškové 

kanalizace a přes vsakovací objekt odvedli ze zadní části objektu dešťovou vodu. I tak celá akce vyšla na více 

než 200 tis. Kč bez DPH. Na podzim máme připravenou dlouho plánovanou opravu střechy celého objektu. 

Již před lety bylo nutné na střeše provést opravy, kdy přes stávající spoje jednotlivých plechových dílů do 

objektu zatékalo. Po dlouhém hledání vhodného řešení opravy a dodavatele jsme se rozhodli pro dražší, ale 

komplexní a řemeslně nejvhodnější řešení. Za více než 1 100 tis. Kč bez DPH bude odstraněna stávající 

krytina, vytvořena provětrávaná mezera, záklop z OSB desek a na plochou část střechy instalována PVC fólie 

a na sedlové střechy hliníkový plech. Věřím, že pak nám bude Koliba i nadále dobře sloužit. 

Větší opravy střech jsme museli provést i na dalších obecních objektech. Na kůlně za obecním domem byla 

provedena náhrada betonové střešní krytiny za plechové šablony, na části přístavby hasičské zbrojnice jsme 

zase museli nahradit vysloužilou plechovou střechu za PVC krytinu. 

Také naši Sokolové se pustili do dalších významných úprav fotbalového areálu. Z obecní dotace ve výši 

150 tis. Kč pořídili na hřiště kamerový systém, vyměnili krytinu zastřešení u starých kabin a v současné době 

dokončují fasádu na fotbalových kabinách. Vše tak, aby se výsledkem mohli hrdě pochlubit na blížícím se 

pouťovém odpoledni. Po výměně oken a dveří a realizaci závlahového sytému a dalších úpravách 

provedených v minulých letech jsme se posunuli zase o kus dál na cestě k modernímu a reprezentativnímu 

areálu. Jménem vlastníků areálu, ale i jako uživatel areálu, žádám všechny návštěvníky, aby se chovali tak, 

aby nám tento krásný prostor dlouho vydržel a sloužil.  

V červnu se podařilo dokladově dokončit projekt intenzifikace čistírny odpadních vod, který jsme za více než 

8 mil. Kč uskutečnili v roce 2022. Dle vyhodnocení zkušebního provozu, který probíhal po celý rok 2023, se 

potvrdilo, že čistírna dobře plní svou funkci, a že i dotace z Ministerstva zemědělství ve výši 5,5 mil. Kč byla 

efektivně využita. Jediným problémem, se kterým jsme se však potýkali i v minulosti, je vysoký nátok 

balastních vod. Ten je způsoben zejména nátokem dešťové vody skrz kanalizační poklopy, ale také 
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neukázněností některých spoluobčanů, kteří mají v kanalizaci zakončeny dešťové svody. Tento problém se 

chystáme řešit v následujících letech, pokud se tedy někoho z Vás týká, můžete ještě tento nešvar sami 

odstranit. Protože je provoz intenzifikované čistírny energeticky velmi náročný (roční spotřeba elektrické 

energie je kolem 30 MWh), hledáme možnost úspor, třeba ve formě instalace fotovoltaické elektrárny v areálu 

objektu. Na posledním jednání zastupitelstva jsme schválili výsledek výběrového řízení a uzavření smlouvy 

s dodavatelem, který nabízel instalaci elektrárny o výkonu 25 kWp za více než 1 mil. Kč bez DPH. Před 

podpisem smlouvy nám dodavatel sdělil, že není schopný navržené řešení s ohledem na prostorové podmínky 

realizovat, nyní tedy budeme jednat s dalším dodavatelem v pořadí, který nabízí elektrárnu o výkonu 22 kWp 

za cenu 925 tis. Kč bez DPH. Až bude navržená elektrárna v provozu, budeme na čistírně zhruba z poloviny 

energeticky soběstační. Na samotnou realizaci elektrárny budeme usilovat o dotaci z Modernizačního fondu.  

V červnu se uskutečnil převod posledního nezastavěného pozemku pro výstavbu rodinných domů v lokalitě 

Mádlák. Prodej pozemku sice proběhl již v roce 2021, ale vlastníci od záměru výstavby rodinného domu 

odstoupili a od roku 2022 pak pro pozemek sháněli nového majitele, což se podařilo právě nyní. Protože od 

roku 2021 významně stouply ceny pozemků, využila obec svého práva a svolila s prodejem pozemku novým 

majitelům za úplatu ve výši 423 tis. Kč. Doufejme, že budou noví vlastníci se svým rozhodnutím spokojeni a 

brzy budeme mít v obci nejen nový dům, ale také nové občany.  

Po deseti letech od poslední výzvy bych Vás chtěl opětovně požádat, abychom si společně o svátcích a o 

nedělích dopřáli klid a upustili v těchto dnech od vykonávání činností, které produkují nadměrný hluk, jako je 

například sekání trávy nebo řezání dříví, apod. Jsem přesvědčen, že si všichni svůj čas dokážeme naplánovat 

tak, abychom tyto práce stihli v pracovních dnech nebo o sobotách. Vyhlášku u nás zavedenou nemáme, ale 

věřím, že se dokážeme domluvit. Buďme k sobě ohleduplní. 

Přeji Vám krásné léto, plné pohody a odpočinku, hezkou dovolenou a potkáme se na pouti. Jsme tu pro Vás. 

Martin Mitlöhner 

Pouť budeme slavit poslední víkend v červenci. Program zahájí v pátek 26. července v 18 hodin varhanním 

koncertem v kostele sv. Maří Magdalény pan Radek Rejšek. Poté můžete jít třeba do kina na nový český film 

Sladký život. Určitě ale přijďte v sobotu 27. července od 15 hodin na hřiště, kde se uskuteční tradiční 

pouťové odpoledne. Těšit se můžete třeba na fotbalový zápas Lužany vs. Úlibice, v 19 hodin na vystoupení 

hudební skupiny JS Band (revival Jiřího Schelingera) a poté tradiční diskotéku. V rámci doprovodného 

programu nebude chybět Vašek Fejfar se svým autobusem, Zdeněk Jirásek s koňským spřežením, ukázka 

hasičské a policejní techniky, nafukovací skluzavka, lezecká stěna, rodeo býk, ukázka dravců, malování na 

obličej, pletení copánků nebo bohaté občerstvení. Všichni jste srdečně zváni, přijďte strávit příjemné 

odpoledne se svými sousedy. 

Připomínáme, že poplatky za odpad a za psy byly splatné do konce března. Podrobné informace k úhradě 

poplatků jsou zveřejněny na internetových stránkách obce v sekci Obec – Aktuality pod odkazem Informace 

k úhradě poplatků v roce 2024 z 1. ledna 2024 nebo Vám je rádi poskytneme na telefonním čísle 493 597 178. 

Stočné je splatné do 20. července, ti kteří ještě nestihli zaplatit to prosincové, uhraďte jej, prosím, ideálně 

bezhotovostně.  

Kino Lužany zve na následující filmy: 

Přišla v noci – komedie / drama / horor / ČR, pá 12. 7. 2024 od 20 h, vstupné 140 Kč 

Gump – jsme dvojka – rodinný / dobrodružný / ČR, pá 19. 7. 2024 od 19 h, vstupné 120 Kč 

Sladký život – komedie / ČR, pá 26. 7. 2024 od 20 h, vstupné 100 Kč 

Program na srpen a září připravujeme a bude zveřejněn na www.luzay.cz/kino. 

Mladí hasiči byli ve svých soutěžích velmi úspěšní, v okresním kole hry Plamen, které se uskutečnilo 25. a 

26. května na Vrchovině, obsadilo družstvo mladších 1. místo, družstvo starších 2. místo, družstvo dorostenek 

1. místo a Tomáš Lufínek jako zástupce dorostenců 2. místo. Starší a dorostenci tedy postoupili do krajského 

kola, které se konalo 8. a 9. června v Náchodě. Zde se starší umístili na 10. místě a dorostenky na 4. místě. Jan 

Keller reprezentuje obec v disciplíně TFA. Z jeho úspěchů vybírám 1. místo v soutěži středních škol 9. 4. 

nebo 1. místo z Karviné z 6. 6. 2024. Blahopřejeme a děkujeme za důstojnou reprezentaci obce nejen naší 

mládeži, ale i jejich vedoucím. 

Lužanští fotbalisté se v okresním přeboru umístili na skvělém 2. místě tabulky za prvními Žlunicemi. Starší 

žáci nás v meziokresním přeboru reprezentovali také důstojně a obsadili krásné 4. místo. Starší přípravka ze 

všech odehraných zápasů jarní části ve třech zápasech vyhrála a třikrát remizovala. Děkujeme všem hráčům a 

trenérům za skvělou reprezentaci naší obce, přejeme jim klidné léto a úspěšný vstup do nové sezóny.  

http://www.luzay.cz/kino

